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• Innleiande prosessar starta i 2012.

• Idedugnad i 2017 for å vurdere mange 
alternativ, blant anna nytt sengebygg.

• Rammeføresetnad knytt til flaum 
medførte nivåskilnad mellom ny og 
gammal ny bygningsmasse. 

• Resultatet var dårleg samvirke og 
logistikk mot eksisterande hus. 
Alternativet vart forkasta.

• Rammeføresetnad vart avklara våren 
2019, og nytt bygg kan leggast på nivå 
med eksisterande.

Historikk og ramme for utvikling av prosjektet



Forprosjektet vedteke i styret i Helse Førde den 23. 
november 2018

Forprosjektet vedteke i styret i Helse Vest den 12. 
desember 2018

Styrevedtak knytt til forprosjektet



Oversiktskart Framdriftsplan

Forprosjektplanen som er vedteken



Kostnadspådrag i delprosjekta, (forprosjektkostnaden fordelt) Nybygg for Psykisk helsevern 
( Dagabygget)

Status i prosjektet no, Dagabygget er under oppføring



• Hovudavtale for resten av arbeida knytt til Nye 
Førde sjukehus

• Ei slags rammeavtale der Helse Førde kan avrope
trinn for trinn i vidare prosess for utvikling og 
bygging.

• Samhandlingsavtale der vi skal vidareutvikle
kvalitet og kostnadar for dei ulike trinna saman
med entreprenør

• Modellen blir svært viktig når vi skal 
gjennomføre ombyggingsarbeid i eksisterande
sjukehus

Anskaffingsprosess som er gjennomført for vidare arbeid



• Utfordring med eit innsparingskrav på ca 100 
millionar i høve forprosjektkalkylen

• PHV prosjektet sin del på ca. 15 millionar var 
løyst i samhandlingsfasen for det delprosjektet

• Arealet for Nybygg somatikk har auka i 
optimaliseringa no i 2019, kostnadsauke på ca 10 
millionar

• Uløyst arealbehov i forprosjektet innan kontor, 
tilsvarar investering på minst 40 millionar

• Styringsgruppa ønskjer å søkje løysing av 
kontorbehov innanfor investeringsramma

Prosjektet sine utfordringar, løyse arealbehov og 
funksjonar innanfor innanfor investeringsramma



• Vi manglar areal og må finne kostnadskutt

• Aktuell tankerekke
• Skal nytt areal byggast på spranget mellom 1.- og 2. etasje i det 

planlagde nybygget?

• Skal vi bygge ei ekstra fjerdeetasje?

• Dersom vi bygger ei ny fjerdeetasje, bør vi då nytte den som 
sengeetasje framfor kontor?

• Kva skjer med prosjektet vårt dersom vi bygger sengeetasjar 
heilt opp til 8. etasje?

• Rammeføresetnad for å setje bygga tett inn mot 
kvarandre på same nivå er på plass

• Ostehøvelprinsipp for å kutte opp mot 150 millionar 
kan bli vanskeleg

• Innleiande overslag syner at alternativet med nye 
sengeetasjar kan vere mogeleg

Kan alternativ med fleire nye sengeetasjar
vere svaret vi leitar etter?



Optimalisering av forprosjektet:

• Arbeidsliste frå forprosjektet på tilhøve som 
organisasjonen meinte var for dårleg løyst

• Det var ei tydeleg tilbakemelding på at 2. etasje i 
Livabygget med overgang mot eksisterande bygg 
var for dårleg løyst

• Optimaliseringsprosess no i 2019 for Livabygget 
har løyst problemet i 2.etasje, men arealet og 
kostnadane for nybygget har auka.

• Denne endringa i høve til forprosjektet krev 
styrebehandling

Alternativ med nye sengeetasjar:

• Vi flyttar planlagde sengepostar i dei tre høgste 
etasjane ut i nybygget

• For å unngå å bygge om Angabygget og få plass til våre 
behov for kontorareal må vi:
• Nytte omlag ein etasje av dei frigjorde areala til poliklinikk

• Nytte omlag to av dei frigjorde etasjane til kontor

• Dette kan vi relativt enkelt vurdere og kalkulere på eit 
overordna nivå som endringar i høve til forprosjektet.

• Eksisterande lågblokk og høgblokk skal ikkje byggast 
om før om mange år, vi har god tid for å finne meir 
optimal funksjonsfordeling i eksisterande bygg.

Justert forprosjektet må opp som styresak i januar 
2020 uansett kva alternativ vi tenkjer vidare



Vegen vidare for Livabygget og heilskapen

• Brukarmøte funksjon Livabygget – 1. fase – fram til januar: 
- Gjennomførast med arbeidsgrupper i Livabygget
- Mål: Grunnlag for revidert forprosjekt

• Brukarmøte funksjon Svanabygget – 2. fase - fram til mai:
- Gjennomførast med arbeidsgrupper i Svanabygget
- Mål: Kostnads- og arealramme med opning for vidare arbeid med funksjonsplassering


